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Chabry získaly prvenství

Za krásami Čech
vyrazte také na výlet

a neztraťte se v bludišti



Zažít chabry jinak 
2024. Zapojte se!
Třetí zářijovou sobotu vy-
pukne opět velká sousedská 
slavnost na Spořické! Chys-
táme pro vás další ročník Za-

žít město jinak.
Na co se můžete 21. září 2024 těšit? Mot-

to letošních oslav zní „Zpomal!“.
Celá Spořická ožije během sobotního 

odpoledne mixem zábavy a podívané. Máte 
se na co těšit, určitě to bude stát za to!

Zapojte se S námi do příprav
Dejte nám vědět, ať už byste chtěli přijít 
s  vlastním nápadem, nebo třeba přiložit 
ruku k dílu. Každá pomoc se počítá. A uví-
táme každého, kdo se bude chtít aktivně 
zapojit. Napište nám na e-mail redakce@
dchabry.cz.

Sledujte také naše sociální sítě, web 
městské části a mobilní aplikaci Munipolis.

Postupně budeme odhalovat program 
a informovat o všech novinkách.

redakce

co s nalezenými 
stříkačkami?
Skauti z místního oddílu Údolí našli při jar-
ní úklidové brigádě více než tři desítky po-
užitých injekčních stříkaček a další mate-
riál využitý při výrobě drog. K nálezu byla 
okamžitě zavolána policie. Jak se správně 
zachovat, pokud by se podobná zkušenost 
stala i vám?

�Určitě se ničeho z  nalezeného nedotý-
kejte, hrozí zranění a nákaza.
�Zavolejte Městskou policii na čísle 156.
�Operátorovi po telefonu přesně popište, 
kde se místo nálezu nachází (na nejbližší 
lampě naleznete případně zhruba v úrovni 
očí štítek s číslem, podle kterého operátor 
může lokalitu snadno najít). Telefon neza-
věšujte, dokud nezavěsí operátor.
�Až hlídka dorazí, místo jí ukažte a řiďte 
se dále jejími pokyny.

Podobná situace může potkat každého 
z  nás a  je dobré vědět, jak se zachovat, 
abychom co nejvíce předešli tomu, že by 
se o nebezpečný materiál mohl někdo ne-
pozorný zranit, případně nebezpečně na-
kazit.

redakce
ve spolupráci se skauty

Úvodní 
slovo
Kateřina 
Šilhová 
Šafránková
starostKa MČ
Milí Chaberáci,

poslední týdny jsou nabité událost-
mi a akcemi, že je těžké vybírat, za čím se 
ohlédnout dříve. Velkou radost mi udělalo 
vítězství naší městské části v Dubnové vý-
zvě 10 000 kroků v kategorii obcí a měst do 
deseti tisíc obyvatel a celkově třetí místo 

ze všech měst a obcí. Výzvu od výzvy se za-
pojuje čím dál víc Chaberáků. Cílem výzvy 
je podpora zdravé mobility a  jsem hrdá, 
že se Dolní Chabry na pomyslné krokové 
mapě neztratí a díky vám dokonce získaly 
nejvyšší ocenění.

V  průběhu měsíce května jsme velmi 
rychle dostali zelenou pro výstavbu nové 
kuchyně v mateřské školce Beranov. Záro-
veň nám na ni magistrát schválil investič-
ní dotaci ve výši 3 miliony. Celá akce musí 
proběhnout v  čase letních prázdnin, aby 
nerušila běžný provoz školky. Pokud se 
podaří vysoutěžit dodavatele ještě do léta, 
mohli bychom začít už letos.

Do prvních tříd letos nastoupí 96 prv-
ňáčků a budeme navyšovat kapacitu žáků 
a strávníků ZŠ z 550 na 600.

Zkraje června nás čekají akce, na kte-
ré se také těším, a  jež jsou v jednom pří-
padě spojeny také s argentinským tan-
gem, které si můžete na place vyzkoušet, 
což bude stát určitě za to. Úplně nejblíže 
se ale uvidíme už 1. června v centru Cha-
ber na tradičním Bourání májky a Dni dětí. 
Hned 8.  června dělá první větší veřejnou 
akci Zrzavej ranč, kde dokonce budu mít 
tu čest pokřtít jejich hříbě. Určitě si ji ne-
nechte ujít. A pozor, začínáme připravovat 
zářijové Zažít Chabry jinak! Jak píši, děje se 
toho stále hodně, ale o tom a dalším víc už 
uvnitř tohoto čísla.

Sepsala jsem článek k  dani z  nemovi-
tosti na straně 4 a doufám, že pomůže k je-
jímu lepšímu pochopení.

Krásný červen.                                    KŠŠ

Základní kontakty na radnici: 
E-mail: dchabry@dchabry.cz 
podněty, stížnosti, sekretariát starostky
Místní poplatky a podatelna ÚMČ,
Tel: 283 851 272
E-mail: podatelna@dchabry.cz
úřední podání, podněty, žádosti občanů
Sekretariát starostky, místostarosty 
a tajemníka,
Tel: 283 882 770
Kulturní centrum a knihovna,
Tel: 283 852 858
Tajemnice ÚMČ Lenka Drdová
�tel.: 722 974 893
�e-mail: lenka.drdova@dchabry.cz

Starostka
Mgr. Kateřina Šilhová Šafránková
�tel.: 702 222 932
�e-mail:
katerina.silhova.safrankova@dchabry.cz

1. místostarosta Stanislav Vyšín
�e-mail: stanislav.vysin@dchabry.cz
�tel.: 720 942 669

místostarostka Ing. Barbora Floriánová
�e-mail:
barbora.florianova@dchabry.cz

OTEVŘENÁ RADNIcE
Veškeré informace o naší MČ nalez-
nete na webu a také Facebooku:
www.dchabry.cz
FB: Městská část Praha-Dolní Chabry

Sociální služba
Mgr. Mariana Kalianková
sociální pracovnice
725 010 084
socialni@dchabry.cz

KONTAKTy
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https://www.facebook.com/DolniChabry/


blíží se volby
do Evropského parlamentu

Volby do Evropského parlamentu proběh-
nou už za týden, a to ve dnech:

�pátek 7. června 2024,
od 14:00 do 22:00 hodin

�sobota 8. června 2024,
od 08:00 do 14:00 hodin

Hlasovací lístky obdrží všichni voliči na 
adresu trvalého pobytu nejpozději 4. červ-
na 2024. Pokud by se tak nestalo či by je 
volič zapomněl, je možné si hlasovací líst-
ky vyžádat i ve volební místnosti.

Jak hlasovat:
�Volič vybere ze seznamu jeden hlasova-
cí lístek kandidujícího subjektu, pro který 
chce hlasovat.
�Na něm může zakroužkováním jejich po-
řadového čísla nanejvýš dvěma kandidá-
tům udělit preferenční hlas.
�Tento jeden hlasovací lístek vloží volič 
do úřední obálky, a  tu posléze vhodí do 
volební schránky.

Další podrobnosti a  důležité informa-
ce k  volbám do Evropského parlamentu 
naleznete na webu MČ v záložce volby, na 
stránkách Ministerstva vnitra nebo adre-
se https://elections.europa.eu/cs/. K  dis-
pozici jsou návody jak volit, videa k téma-
tu voleb i vysvětlení a popisy, k čemu vol-
by slouží.                                          redakce

Výběr ze zasedání Rady
24. dubna a 6. a 10. května 
schválila
�a  odsouhlasila uzavření veřejnopráv-
ních smluv o  poskytnutí dotací z  rozpoč-
tu MČ v rámci dotačního řízení na rok 2024 
do částky 50 000 Kč (dotace ve výši nad 50 
tisíc Kč schválila k předložení na červno-
vém ZMČ),
�aktualizaci volebního řádu školské rady 
platný pro ZŠ Praha-Dolní Chabry,
�odprodej nepotřebné mechanizace 
(traktor Belarus 320) ve vlastnictví MČ spo-
lečnosti BTAGRO.CZ, s.r.o.,
�cenovou nabídku konzultační činnos-
ti v oboru krajinářské architektury společ-
nosti pro.luka krajinářský ateliér,
�žádost ZŠ Spořická o stanovení úplaty za 
školní družinu od 1.  září 2024 ve výši 500 
Kč/dítě/kalendářní měsíc,
�výši školného v  MŠ pro školní rok 
2024/2025 ve výši 1 500 KČ za měsíc,
�navýšení kapacity základní školy ze sou-
časných 550 žáků na 600 žáků, a to s účin-
ností od 1.  září  2024, navýšení kapaci-
ty školní jídelny při Základní škole Pra-
ha-Dolní Chabry ze současných 550 stráv-
níků na 600 strávníků, a to s účinností od 
1. září 2024, navýšení kapacity školní dru-
žiny při Základní škole Praha-Dolní Chab-
ry ze současných 210 žáků na 260 žáků, a to 
s účinností od 1. září 2024 a podání žádosti 
o zápis změny v rejstříku škol a školských 
zařízení k Magistrátu hlavního města Prahy 
v mimořádném termínu ředitelkou Základ-
ní školy Praha-Dolní Chabry Mgr. Zdenkou 
Chaloupeckou,
�revokaci usnesení č. 415/24/RMČ ze dne 
25. března 2024 Účetní závěrka příspěvko-
vých organizací za rok 2023 a přerozdělení 
hospodářského výsledku za rok 2023,
�podání žádosti MČ Praha-Dolní Chabry 
do soutěže „Obec Přátelská rodině a seni-
orům 2024“ vyhlášenou Ministerstvem prá-
ce a sociálních věcí a Stálá komise pro ro-
dinu a  rovné příležitosti poslanecké sně-
movny Parlamentu ČR ve spolupráci se Sítí 
pro rodinu a Rodinným svazem ČR,
�Rozpočtové opatření č. 5/2024  – 1002, 
kterým přijala do svého rozpočtu finanč-
ní dotaci na pořádání soutěže Come and 
show.

vzala na vědomí
�Vyjádření MČ k vyhlášce o dani z nemo-
vitosti,

souhlasila
�s aktualizací Plánu rozvoje rodinné po-
litiky,

jmenovala
�s účinností od 1. 8. 2024 Mgr. Alenu Baxo-
vou do funkce ředitelky MŠ Bílenecké ná-
městí na základě konkurzního řízení.

Přistavení velkoobjemových kontejnerů

Datum Stanoviště Čas (hod.)
16. 6. 2024 Ulčova, Na Pěšině 9:00–13:00

harmonogram kontejnerů a svozu odpadu – červen 2024
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Daň z nemovitosti v roce 
2024 a rok následující
Daň z nemovitých věcí je upravena záko-
nem č. 338/1992 sbírky. Tento zákon po 
přijetí úsporných opatření vládou přinesl 
první změny v roce 2024 a přinese další od 
roku 2025. Výnos z daně z nemovitých věcí 
jde jako jediný výnos z výběru daní v celé 
své výši do rozpočtu městské části. Měst-
ská část má omezenou možnost, jak výši 
daně sama ovlivnit, a to připomínkami 
k návrhu obecně závazné vyhlášky, kterou 
vydává hlavní město Praha. V rámci při-
pomínek se městská část vyjadřuje k výši 
tzv. koeficientů, kterými se základní sazba 
daně násobí. Do roku 2024 šlo o koeficient 
základní, tzv. velikostní dle počtu obyvatel, 
koeficient podnikatelský a koeficient míst-
ní. Každý z nich má své rozpětí, ve kterém 
se můžeme rozhodovat o výši sazby. 

Městská část v roce 2019 využila mož-
nosti navýšení základního koeficientu ze 
2,5 na nejvyšší možný koeficient 5. Spolu 
s námi tak učinilo 21 městských části Pra-
hy. Tento krok nám byl doporučen v zájmu 
navýšení vlastního rozpočtu v době probí-
hající největší investice na našem území, 
kterou byla dostavba a přestavba základní 
školy v celkové výši investice 223 000 000 
Kč. Každá investice na našem území musí 
být vždy městskou částí spolufinancová-
na. Pro vaši představu, rozpočtové příjmy 

městské části na rok 2024 jsou plánová-
ny ve výši 47 838 700 Kč. Tento příjem musí 
pokrýt výdaje na chod celé městské části, 
údržbu veřejných prostranství, chod kul-
turního centra a jen provoz předškolních 
zařízení nás stojí 5 794 500 Kč a základní 
školy 6 550 000 Kč na rok. Kapacitu základ-
ní školy budeme od příštího školního roku 
navyšovat. Na investice tedy mnoho pro-
středků z vlastního nemáme.

Velká změna přišla se změnou zákona 
na základě úsporných opatření přijatých 
vládou. Ta zvýšila základ daně o cca 80 %, 
místní koeficient byl ze zákona 2 (namísto 
původních 1,5) a určila tzv. podnikatelský 
koeficient ve výši 1,5. Městská část má tak 
v roce 2024 předpokládaný výnos z daně 
z nemovitosti ve výši 14 704 386 Kč oproti 
výnosu 8 324 545 Kč v roce 2023.  

Od roku 2025 budou muset všechny 
městské části navýšit základní koeficient 
na minimálních 4,5, zruší se podnikatelský 
koeficient a na všechny druhy nemovitostí 
se bude vztahovat jeden místní koeficient. 
Jeho výši určí Praha. Praha z důvodu sní-
žení finanční zátěže Pražanů navrhuje sta-
novit místní koeficient ve výši 1,5 (namísto 
současných 2 ze zákona), navýšení koefici-
entu pro stavby pro individuální rekreaci, 
stavby pro podnikatelskou činnost, gará-
že z 1,5 na 3 a doporučila všem městským 
částem, které mají výši základního koefi-
cientu 5, ponechat 5 a ostatní musí zvýšit 

na zákonných 4,5 pro Prahu. Zrušením tzv. 
podnikatelského koeficientu a nastavením 
3 pro nemovitosti pro podnikatelskou čin-
nost, garáže a rekreaci se těmto poplatní-
kům od roku 2025 již nic nemění. Ostatní 
by měli ušetřit.  

Jen s navrhovaným snížením místní-
ho koeficientu na 1, 5 ze 2 se daň z nemo-
vitosti Pražanům sníží. Městská část tím-
to snížením v roce 2025 orientačně vybere 
do svého rozpočtu 12 106 437, tedy o více 
než 2,5 milionu méně. V rámci připomínek 
k obecně závazné vyhlášce jsem zároveň 
požádala o snížení základního koeficien-
tu z 5 na ze zákona povinných 4,5. Pokud 
zastupitelstvo hlavního města návrhu vy-
hoví, budeme mít výnos z daně z nemovi-
tosti pro městskou část ve výši orientačně 
11 370 000, tedy o dalších zhruba 700 000 
Kč méně. Celkem tedy v roce 2025 získá-
me oproti roku 2024 o více než 3 miliony 
méně. 

Daň z nemovitosti je významnou slož-
kou našeho rozpočtu. Vzhledem k tomu, že 
vlastníme nemovitosti zděděné v havarij-
ním stavu a máme plány do budoucna, je 
pro městský rozpočet každá koruna dobrá. 
Příspěvky od státu i Prahy se budou zten-
čovat, neboť i sama Praha přichází kvů-
li rozpočtovému určení daní na výnosech 
z nich směrem od státu zkrátka.

KŠŠ

Průzkum ke kompostérům: 
vyhodnocení
V  měsíci dubnu tohoto roku proběhl in-
formačními kanály Dolních Chabrech prů-
zkum veřejnosti, který měl za úkol zjistit, 
jak velký zájem by mezi občany byl o do-
dání domácích kompostérů. Na základě 
tohoto průzkumu předběžnou žádost o za-
hradní kompostér zaslalo přes devadesát 
zájemců, o menší interiérový pak další tři 
desítky (někteří žadatelé mají zájem o oba 
typy kompostérů).

Co bude dál?
Dle informací z  Ministerstva životní-

ho prostředí bude v průběhu léta vypsá-
na grantová výzva, vztahující se na pod-
poru kompostérů. Budeme na ni připra-
veni a  pokud uspějeme, zpětně oslovíme 
všechny zájemce z  dotazníku. Aktuálně 
tedy zpracováváme došlé podklady, kon-
zultujeme další postupy a připravujeme se 
na vypsání výzvy. Těší nás váš zájem o ten-
to šetrný a ekologický druh zpracování do-
movního a zahradního odpadu.

Další informace budeme postupně při-
nášet.

Stanislav Vyšín,
Komise životního prostředí

Ochota třídit elektroodpad 
roste
Pryč jsou doby, kdy lidé vyhazovali vyslou-
žilé elektrospotřebiče do popelnic na ko-
munální odpad nebo v horším případě do 
volné přírody na černé skládky. Stále více 
lidí si totiž uvědomuje, že to, jak žijeme, 
můžeme do značné míry ovlivnit my sami. 
Třeba tím, že začneme ještě důsledněji tří-
dit odpad z domácností.

Ochota občanů aktivně se podílet na 
recyklaci elektroodpadu roste. Ekologické 
smýšlení a  ochota třídit elektroodpad je 
znát i na celkovém objemu sebraných a re-
cyklovaných elektrozařízení. V roce 2023 se 
v  České republice prostřednictvím kolek-
tivního systému EKOLAMP podařilo sebrat 
4 952 tun světelných zdrojů, velkého a ma-
lého elektra.

Ze sebraných elektrozařízení se po re-

cyklaci k  dalšímu využití předá kolem  
90 % materiálů. Získané kovy, plasty či sklo 
pak slouží k  další výrobě, případně jako 
technický materiál. Díky pečlivému sběru 
se navíc zabrání znečištění přírody, ke kte-
rému by mohlo dojít, pokud by se škodli-
vé látky z nerecyklovaných zařízení dostaly 
do půdy nebo vody.

Na Praze 8 můžete vysloužilá elektroza-
řízení odevzdat ve sběrném dvoře v Ďáb-
licích na adrese Ďáblická 791/89 ve všed-
ní dny od 8:30 do 17:00 v zimě, do 18:00 ho-
din v lét), v sobotu celoročně od 08:30 do 
15:00 hodin. Světelné zdroje pak můžete 
zanést také do malé sběrné nádoby, která 
je umístěna v přízemí budovy úřadu měst-
ské části pod schody.

Zpětný odběr světelných zdrojů a  dal-
ších elektrozařízení pro naši městskou 
část zajišťuje neziskový kolektivní systém 
EKOLAMP. Ten se zaměřuje na zpětný od-

běr světelných zdrojů (lineární i kompakt-
ní zářivky, výbojky, halogenové, wolframo-
vé i LED žárovky) a velkých i malých elek-
trozařízení (domácí spotřebiče, spotřeb-
ní elektronika, zařízení reprodukující zvuk 
či obraz, elektrické a elektronické nástroje, 
hračky či vybavení pro volný čas a sport). 
Rovněž zajišťuje i  sběr malých zařízení IT 
a  telekomunikačních zařízení. Více infor-
mací získáte na stránkách www.ekolamp.cz.

redakce
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Kavárničky
v Červnu
Přijďte si za námi posedět a  popovídat. 
Každou druhou kavárničkovou středu se 
v rámci programu setkáte s vedením rad-
nice a s nimi pak můžete probrat vše, co 
vás zajímá.

Červnové Kavárničky se uskuteční ve 
středy 5. a 19. června standardně od 14:30 
hodin.

Stanislav Vyšín, 
Komise kulturní a sociální

Ohlédnutí za jarním výletem
V sobotu 11. května jsme se společně vyda-
li na zámek Loučeň a do Poděbrad. Ráno 
vyjel od školy plný autobus výletníků. Kro-
mě prohlídky zámku někteří zabloudili do 
zajímavých bludišť v  krásné zámecké za-
hradě plné rozkvetlých rododendronů. Ná-
sledně jsme se přesunuli do Poděbrad, kde 
se zahajovala lázeňská sezóna a kolonáda 
byla plná stánků a  dobré hudby. Společ-
ně jsme okoštovali minerální pramen Bo-
ček, který nám jistě prodlouží život a spo-
lečné výletování o  dalších sto cest. Jsem 
moc ráda, že jezdíte s námi. Těšíme se opět 
na podzim.

Barbora Šedová,
Komise kulturní a sociální

Stavění májky
Ve středu 1.  května se před Chaberským 
dvorem stavěla májka. Jsme rádi, že se tato 
tradice osvědčila a májku letos omašličko-
valo zase o trochu víc dětí než loni. Velký 
dík patří hasičům z Ďáblic, kteří májku po-

staví rychle a bezpečně, a ještě u toho stí-
hají grilovat buřty a  točit pivo a  limo. Na 
harmoniku nám zahrál pan Klocperk. Děti 
se mohly projet na ponících a pochutnat 
si na cukrové vatě. A jak to tak bývá, uteče 
to jako voda a už se blíží Den dětí, kdy se 
májka zase slavnostně bourá. Rádi vás na 
další akci uvidíme.

Barbora Šedová,
předsedkyně Kulturní a sociální komise

5Z městské části | KOMISE
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Prosíme inzerenty,

aby inzeráty posílali na adresu

inzerce@dchabry.cz
 

nejpozději do 15. dne v měsíci.

redakce

6 6Akce v MČ | Inzerce



Příspěvky zastupitelŮ
Vážení sousedé, Chaberáci.

Po přečtení slova starostky ve Zpravo-
daji květen 2024 ohledně daně z nemovi-
tosti, mi nezbývá než reagovat.

Navýšení daně z  nemovitosti navrh-
la na Zastupitelstvu 26.  06.  2019 tehdejší 
starostka Barbora Floriánová a i přes od-
por nás, v tu dobu koaličních partnerů, od-

hlasovala 100 % navýšení s opoziční celou 
184kou, včetně nynější starostky Kateřiny 
Šilhové Šafránkové. Kvůli tomuto zvýšení 
na koeficient 5, se letos zvýšila daň o dal-
ších 80 %, ovšem z  částky už o  sto pro-
cent vyšší.

Holky, děkujeme.
Pro návrh hlasovali: Mgr. Šilhová Šaf-

ránková, Ing. Floriánová, p. Vyšín, Ing. Do-
ležal, Ing. Hájíčková, Ing. Kasa, Ing. Šušáko-
vá, p. Francová

Proti návrhu hlasoval: p. Malina, p. Vo-
kurka, JUDr. Golas, JUDr. Malý a p. Knížek.

Jan Vokurka, zastupitel MČ

Milí Chaberáci,
srdečně zdravím s  příchodem června, 

který vesele začíná Dnem dětí. Je tradič-
ně pestrý a veselý a slavíme jej v Chabrech 
hned na více místech a u nás také bourá-
ním májky. Nicméně, podobně jako ve ško-
le, červen bývá zejména měsícem jaké-
hosi zúčtování a  také očekávání výsledků 
některých projektů. A  zůstanu tematicky 
u kultury a sousedských akcí. Letos v květ-
nu jsme se znovu přihlásili do soutěže 
MPSV Obec přátelská rodinám a seniorům 
(poprvé to bylo v turbulentním roce 2020). 
I přes pozdní vyhlášení soutěže a šibenič-
ní termín myslím, že naše podání je pěk-
né, a jsem zvědavá na závěr června na sou-

těžní „vysvědčení“ neboli na výsledky, tak 
držte palce, abychom třeba něco vyhrá-
li, bylo by fajn, kdybychom mohli naši na-
bídku ještě zpestřit a rozšířit. Jsem v kul-
turním a komunálním prostoru v Chabrech 
už skoro dvacet let, někteří víte, že jsem 
tu vedla šest let dětské centrum, jsem 
řadu let v komisi a ZMJ a Chabry mají ta-
lent jsem tu zaváděla, májku po letech ob-
novila, i  tancování Besedy – mám upřím-
ně ráda aktivní komunitní a sousedský ži-
vot. A tady to funguje. Chabry jsou myslím 
výjimečné v tom, že je tu řada zajímavých 
a aktivních lidí, které baví tvořit a se který-
mi je radost se na akcích podílet a celko-
vě se vzájemně inspirovat. Když jsem psa-

la rozpočty a popisovala, jaké tu pořádá-
me akce, jak spolupracujeme napříč měst-
skou částí se spolky i jednotlivci, co všech-
no přes rok vlastně vzniká a jak se umíme 
bavit, měla jsem z  toho upřímnou radost 
a  ano, byla jsem pyšná. Takže  – upřímné 
díky vám všem, kteří pro naši obec a ko-
munitu něco děláte a  připravujete akce 
a  věnujete tomu svůj volný čas, fantazii 
a nadšení – od kultury, přes sport, spolky, 
komise a jednotlivce, všem, které baví sdí-
let a bavit. Díky a ať se daří a milí Chaberá-
ci, ať nás to všechny prostě společně baví! 
Krásný červen a slunečný začátek léta!

Barbora Floriánová, místostarostka MČ

Ve dnech voleb do Evropského parlamentu 7. a 8. 6. 2024 budou mít knihovna a Kulturní 
centrum chaberský dvůr zavřeno. Děkujeme za pochopení.

77Příspěvky zastupitelů | Akce v MČ



workshop: Vytiskni si letadélko v knihovně
15. 6. so 10:00–13:00 hod.

Podíváme se na základy 3D tisku a zjistíme, proč letadlo létá. 
Vyzkoušíme různé materiály, naučíme se připravit model a na-
konec si jeden malý kluzáček vytiskneme a  rovnou před kni-
hovou vyzkoušíme. Sobotním dopolednem vás provede hob-
by nadšenec Radek. Doporučený věk 10+ let. Rezervace místa 
v knihovně. Vstupné 50 Kč.

Výstava Petra hejného: Soukromý vesmír
13. 6.–12. 7.

Nahlédnutí do vnitřního světa Petra Hejného, violoncellis-
ty Stamicova kvarteta prostřednictvím jeho obrazů, grafi-
ky a  soch. Výstavu uvede Jaromír Zemina, historik moderní-
ho umění a básník, autor knih o Alénu Divišovi, Jiřím Johnovi, 
Václavu Boštíkovi či Adrieně Šimotové.

Vernisáž proběhne 13. června od 18:00 hodin.

Deskoherní sobota v knihovně
Podruhé se sešli příznivci deskových her v knihovně 11. květ-
na a měli možnost vyzkoušet si známé i nové hry. Ve společ-
nosti průvodkyň Marty Litvaj, Silvie Špetlové a Lenky Valdero-
vé z řad chaberských maminek jsme strávili sobotu v dobré ná-
ladě a všichni si užili pohodový den. Děkuji výše jmenovaným 
za nadšení a ochotu seznamovat po celý den s pravidly a také 
za darované společenské hry do fondu knihovny (Rhino Hero, 
Ulož svoje knihy a Via Magica). Také nás těší zájem o deskov-
ky z řad chaberské veřejnosti. Na další den plný deskovek se 
předběžně můžete těšit v listopadu.

Provoz galerie a knihovny je po dobu akcí pořádaných
v prostorách Kulturního centra chD omezen.

během akcí se mohou pořizovat zvukové a obrazové záznamy určené k propagaci knihovny.

chaberský dvůr – Kulturní centrum 
můžete sledovat na Fb

K o n t a k t
283 852 858 | 604 976 653 | www.kulturachaberskydvur.cz 

chaberskydvur@dchabry.cz | knihovna@dchabry.cz.

Č E R V E N   2 0 2 4

5. 6.–22. 6. , Venkovní hra: hledání kamínků
Venkovní hra pro děti i dospělé.
Více informací v knihovně.

5. 6. st 14:30, Kavárnička chaberský dvůr
Posezení u kávy a čaje

5. 6. st 18:30, Koncert: Komorní sbor camera chabra
a Markéta Fassati – soprán a umělecká vedoucí
Velký sál, bez rezervace, vstupné dobrovolné.

9. 6. ne 18:00, Tango Milonga
Argentinské tango k poslechu i tanci.
J. Jánský – housle, L. Horák – akordeon, Patricie a Javier Antar – 
tanec.
Pořádá: KPH Dolní Chabry.
Velký sál, vstup volný.

13. 6.–12. 7.
Výstava: Soukromý vesmír
Petr Hejný – obrazy
Vernisáž 13. 6. od 18:00 hod.

15. 6. so 10:00–13:00, workshop: Letadélko z 3D tisku
Model letadélka z 3D tiskárny. Doporučený věk 10+.
Knihovna, rezervace místa nutná v KC/knihovně, vstupné 50 Kč.

19. 6. st 14:30, Kavárnička chaberský dvůr
Posezení u kávy a čaje
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za kulturní dvoustranu Alena Wachtlová, Jitka Goldsteinová

Divadlo NAVĚTVI pobavilo v  polovině dub-
na druhé třídy základní školy ve Velkém sále 
Chaberského dvora s  představením Kniho-
MOLI. Kdo nikdy nenašel v knize vytrženou 
a napůl snězenou stránku, o nich asi ještě 
neslyšel. My ostatní ale dobře víme, že v na-
šich knihovničkách se prohánějí malí brouč-
ci Knihorád, Četbomil a Kazimír, kteří doslo-
va a  do písmene hltají příběhy v  knihách. 
Doufáme, že se představení plné vtipných 
písniček dětem líbilo a těšíme se zase brzy 
na viděnou v knihovně nebo při dalších ak-
cích.

Představení Knihomoli
pro druhé třídyOTEVÍRAcÍ DObA

P O  Z AV Ř E N O
Ú T  1 1 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 . 0 0
S T  1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 . 0 0

Č T  1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 : 0 0
PÁ  0 8 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 6 : 0 0
S O  1 0 . 0 0 - 1 2 . 0 0 ,  1 3 . 0 0 - 1 8 : 0 0
N E  Z AV Ř E N O

chAbERSKÁ KNIhOVNA

VÝbĚR Z Knižních novinEk VÝbĚR Z NovinEK pro děti

I v uplynulých týdnech se do knihovny vypravily další třídy z cha-
berských mateřských škol. Koncem dubna jsme přivítali Zelenou 
třídu z MŠ Chaberáček a na začátku května Kuřátka z MŠ Beranov. 
Návštěva knihovny nebyla pro většinu dětí jejich první, jsou to již 
pravidelní návštěvníci a dobře vědí, k čemu knihovna slouží. Děti 
nám prozradily, s kým a kde si rády čtou i jaké jsou jejich oblíbené 
knížky. Poté se prošly po všech patrech a prohlédly aktuální výsta-
vy v galerii. Ta je inspirovala k namalování pěkného obrázku. Tak 
zase někdy příště na viděnou!

MŠ chaberáček a MŠ beranov v knihovně

V druhé polovině května jste měli možnost přijít do knihovny na-
malovat svůj kamínek do venkovní hry, která právě startuje. Ve 
dnech 5.–22. června budou kamínky s pestrými obrázky knih, čte-
ní, soviček a dalších fantastických malůvek na téma čtení rozmís-
těny na viditelných místech v městské části (nikoliv v trávě). Úko-
lem pátračů bude jich sesbírat co nejvíce. Nalezené kamínky nos-
te do knihovny, každý účastník získá drobnou odměnu. V posled-
ním červnovém týdnu, po ukončení a vyhodnocení soutěže, budou 
první tři soutěžící s nejpočetnější „sbírkou“ odměněni věcnou ce-
nou. Soutěžit mohou rodinné týmy i jednotlivci.

Venkovní hra hledání kamínků | 5.–22. 6.
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Miloš Křeček: Do třiceti 
bylo LEGO jen koníček
S  produkty jeho společnosti se možná 
pravidelně potkáváte, Miloš Křeček vlast-
ní stejnojmenný řetězec řeznictví KK, který 
vznikl v roce 1997. Vždy ho ale bavilo LEGO, 
hodně ho bavilo, a tuto svou vášeň promě-
nil v otevření už pátého muzea vlastnoruč-
ně sestavených stavebnic. Před pár měsí-
ci byl zapsán v Guinnessově knize rekordů 
jakožto majitel největší soukromé sbírky 
LEGO stavebnic na světě.

LEGO a řeznictví, jak jdou tyto dvě věci do-
hromady?
Do nějakých třiceti pětatřiceti let bylo pro 
mě LEGO pouze koníček. Pak už zača-
ly myšlenky, že by bylo dobré něco vy-
myslet, posunout to. A  protože mám 
skvělé děti, tak to šlo dohromady vel-
mi snadno. Když se z koníčku stal byz-
nys, tak ty starší děti převzaly řeznic-
tví. Tedy pro upřesnění, jedná se o de-
set obchodů, dvě továrny… Není to tak 
jednoduché, zavážíme zhruba 25 % 
pražských restaurací, je to velká firma. 
A děti jsou skvělé a jsou schopné tohle 
všechno uřídit.
Zůstáváte ještě v původním byznysu?
Držím si ekonomický dohled, ale mu-
sím říct, že vhledem k výsledkům, jak 
vše funguje, je to skoro zbytečné.
Stavenic vychází obrovské množství. 
Jakým způsobem vybíráte nové ke 
koupi?
Dnes už to pokročilo, mám tým lidí, 
kteří mi s tím pomáhají. Ne tedy s tou 
sbírkou, ale s firmou, s  její ekonomi-
kou… A  určití lidé se věnují i  náku-
pu. Ve výsledku to ale není tak slo-
žité, když máme přístup k legu a sami ho 
prodáváme. Dnes jsme velcí prodejci jak 
na e-shopu, tak v  obchodech. A  většinu 
toho, co prodáme, tak 90 % produktů, nám 
LEGO dodá. A ten zbytek, to se týká Ameri-
ky, Asie… to si zvládneme nějak dokoupit. 
Samozřejmě se stane, že něco uteče, nedá 
se skoupit úplně vše, co vyjde. Někde na 
východě Kanady třeba otevřou nový LEGO 
store, k tomu vydají pět tisíc setů speciál-
ní stavebnice, která by se k nám i dostala, 
ale ta cena je taková, že už nejsem ocho-
ten ji zaplatit.
Takže se vám ještě občas stane, že narazí-
te na úplně nový set, který vás překvapí?
Je to tak. Ale člověk nemůže mít v  životě 
všechno a ani ta sbírka nemůže být nikdy 
kompletní. LEGO začalo historicky před 
druhou světovou válkou výrobou dřevě-
ných hraček, kterých mám taky docela 
dost – zhruba dvacet pětadvacet. Jedna ta 
dřevěná hračka stojí dvacet až čtyřicet ti-
síc korun. A mně se podařilo většinu z nich 
vyhrabat na bleších trzích v Dánsku za pár 
dánských korun. Až tady jsme pak na inter-
netu zjistili, jakou mají cenu.
Sbíráte i LEGO figurky, tzv. minifigures?
Sbírám je jak jako součástí setů, tak i jako 

minifigures. Těch bylo vydáno odhadem 
už asi třicet řad. Mám je všechny, jen teď 
přesně nevím to číslo. Až tedy na tu jednu 
jedinou. Za toho Mr. Golda nejsem ochoten 
zaplatit sto dvacet tisíc. To je moc peněz za 
malou plastovou figurku.
Prý máte na půdě stovky nesestavených 
setů, je to tak? Představuji si vaši půdu 
jako tu úžasnou sklepní hernu z  filmu 
LEGO příběh.
Představte si tři sta čtvrtečních metrů pl-
ných nerozbalených stavebnic. Nejsou to 
stovky, už to budou tisíce. Propadám se. 
Jak LEGO rychle vydává, nejsem schopen 
tak rychle stavět. Vydávají rychleji a rych-
leji, doba jde dopředu a  oni samozřejmě 
také.

Občas se k některým setům dostanu už 
i zadarmo. Těžko pochopitelné cesty. Třeba 
mi napíše chlápek z Austrálie s nabídkou, 
co má, já něco z  toho nemám, tak mi to 
pošle a řekne si za to o vstupenky do mu-
zea. To je zlatej obchod. Sbírka se rozšiřuje 
a nás to v podstatě nic nestojí.
Takže postavenými stavebnicemi pak pl-
níte svá muzea?
Poslední muzeum jsme otevřeli v  Hatích 
a tam jsme umístili všechno, co jsem měl 
do té doby postavené. Je tam asi dva tisíce 
setů. Všechno jsem stavěl sám, takže můžu 
říct, že je to dobře udělané. A to, co stavím 
teď, půjde do krabice – mám k tomu tako-
vé plastové boxy z  řeznictví  – a až přijde 
zase ten okamžik, kdy jich bude dost, tak 
otevřeme další muzeum. Nyní cílíme už do 
zahraničí. Pět muzeí v Česku už je dost.
Postavil jste vlastní sochu Svobody. Máte 
takto občas nějaký nápad a splníte si ho?
Není to jenom o nápadu ale i o umění sta-
vět. Úplně nemám takové to umělecké vi-
dění, že bych uměl z fleku postavit něja-
kou sochu. Takže mám lidi, kteří mi s tím 
pomáhají. Ale to je pár modýlků, 99 % mo-
delů u nás v muzeích jsem si stavěl sám. To 
jedno procento jsou ty sochy, anebo to, co 

postaví moje děti.
Když jsme u dětí, jaký vztah máte k LEGO 
DUPLO?
DUPLO je pro mimina, pak už jsou potřeba 
klasické kostky. Sbírám ho taky jako sou-
část sbírky. Už nějakých čtyřicet let, co ho 
vydávají, mám některé stavebnice, za po-
sledních třeba patnáct let už pak všechny 
vydané. Má to svoje kouzlo, nemůžu říct, že 
je to ošklivé. Jasně, rozbalím to, postavím 
za deset minut a  vystavím v  muzeu a  je 
z toho hezká expozice. V každém tom mu-
zeu je něco úplně jiného.
Máte v legu oblíbený motiv?
To je složité. Oblíbený motiv vlastně nee-
xistuje. Ať jsou to Friends – hodně se teď 
šlape do holek –, tak musím říct, že se mi 

třeba úplně nelíbí ten vizuál, ale pak 
to rozbalím a je to nádherný. Propra-
cované sety s detaily, obchody, kadeř-
nictví, muzikantská podia… Vytváří to 
svět kolem těch holek, který je nád-
herný. Pak se mi líbí hasiči, Star Wars, 
Harry Potter, je toho hrozně moc. Tře-
ba teď, co mi naskočilo, vyrábějí ta-
kové Ideas, to je vždy na popud ně-
kterých stavitelů, LEGO to vyhodno-
tí, něco vydají a ten člověk z toho pak 
třeba bohatne.
Čím to, že je poslední roky LEGO tako-
vým fenoménem?
Myslím, že je to v tom, že žijeme v to-
tální digitální společnosti. LEGO čis-
tí hlavu dospělým a dětem do dvace-
ti pak pomáhá odpoutat se od jakého-
koliv digitálního přístroje. I co si tak-
hle povídám ve svém okolí, tak vnímá-
me, že bez digitalizace už nejde moc 
žít, a je to super, ale zároveň z ní chce-
me podvědomě utíkat. Ať už je to pří-
roda či něco jiného, vyčistit si hlavu. 

A i z toho plyne důvod, proč já miluji LEGO. 
Nejen proto, že je absolutně dokonalé  – 
postavil jsem přes deset tisíc setů a odha-
lil jsem jedinou chybu za padesát let jejich 
vývoje, prostě neskutečný –, ale pak je to 
ten únik z pracovního světa, který je těžký.
V prosinci jste byl se svou sbírkou zapsán 
do Guinessovy knihy rekordů. O kolik šlo 
stavebnic?
Nechali jsme zapsat 6 005 setů. Mám jich 
mnohem víc, ale rád dám někomu šanci 
rekord překonat a nechám si rezervu na 
případné dorovnání.
A teď vás čeká událost ještě v Senátu…
Ano, budu přebírat cenu od předsedy Se-
nátu pana Vystrčila za nejlepší světový re-
kord vytvořený v Česku. Potěšilo mě to, je 
to pro mě zajímavá pocta.
Jak se vám žije v Chabrech?
Chabry jsou pro mě „number one“, žijí tu 
všechny mé děti, různě si tu pořizují bydle-
ní, takže se mi tu žije naprosto skvěle.
Co takto malá výstava v Chabrech?
Velmi rád bych, ale nemám na to nyní 
kapacitu. To teď prostě nestihnu. Třeba 
v příštím životě.

redakce
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božítělové průvody
Vážení a milí čtenáři Chaberského zpravo-
daje,

měsíc červen (nebo konec května) je 
v našich zemích od nepaměti spojen s tra-
dičními Božítělovými průvody. Ty dopro-
vází slavení svátku Těla a Krve Páně (lido-
vě „Boží tělo“), který připadá na čtvrtek po 
slavnosti Nejsvětější Trojice nebo se pře-
kládá na následující neděli. Mnohé mož-
ná překvapí, že nese velmi výraznou čes-
kou stopu. Abychom pochopili, oč tu vlast-
ně jde, musíme se ale vrátit o téměř dva ti-
síce let zpátky do horní místnosti jednoho 
jeruzalémského domu, kde Kristus se svý-
mi učedníky slavil poslední večeři. Vymys-
lel velmi vynalézavý způsob, jak zůstat pří-
tomný ve společenství svých následovní-
ků až do konce světa, když vzal chléb, po-
žehnal ho a řekl „Vezměte a jezte. To je mé 
tělo“. Pak vzal také kalich s  vínem a  řekl 
„Vezměte a  pijte. To je má krev“. Křesťa-
né tedy už od počátků měli velkou úctu ke 
slavení Eucharistie (řecký termín pro „Dí-
kůvzdání“) jakožto zpřítomňování této ta-
jemné skutečnosti, kterou Ježíš ustano-
vil ve večeřadle. Od nejstarších dob také 
uchovávali proměněný chléb, nad kterým 

kněz pronesl Ježíšova slova „toto je mé 
tělo“ ve zvláštních nádobách nebo na urči-
tém vyhrazeném místě v kostele, kterému 
se záhy začalo říkat tabernákl nebo sva-
tostánek.

Nyní se přesuňme do 13. století. Jakýsi 
kněz Petr z Prahy podnikl roku 1263 pouť 
do Říma, aby posílil svou víru v  přítom-
nost Krista v proměněném eucharistickém 
chlebě, která byla oslabena vlivem stře-
dověkých kontroverzí mezi různými teo-
logy. Když sloužil mši v kostele sv. Kristý-
ny v  Bolseně, opět měl pochybnosti prá-
vě v okamžiku, když vyslovoval slova pro-
měňování nad chlebovou hostií, která na-
jednou začala krvácet. Krev potřísnila kor-
porál (čtvercový malý ubrus, na který se 
při mši klade chléb a kalich s vínem), plát-
no i  stupně oltáře. Vyděšený kněz zaba-
lil chlebovou placku do korporálu a ode-
šel do sakristie. Pak o celé záležitosti infor-
moval papeže Urbana IV., který v té době 
právě pobýval v  nedalekém Orvietu. Ten 
si nechal přinést hostii proměněnou v kus 
masa i zakrvácená oltářní plátna a po pře-
zkoumání celé záležitosti teologickými po-
radci uznal, že se jedná o skutečnost nevy-
světlitelnou přirozeným způsobem. Měl to 

být právě tento eucharistický zázrak, kte-
rý pontifika přiměl k  tomu, aby ustanovil 
pro celou Církev v  roce 1264 svátek Těla 
a  Krve Páně. Podobných zázračných udá-
lostí se po celé Evropě událo víc a vedlo to 
tak k ještě větší úctě k přítomnosti Kristo-
vě v proměněném eucharistickém chlebě.

Samotné průvody o  svátku „Boží-
ho Těla“ mají svůj původ pravděpodobně 
v  přinášení svatého přijímání nemocným 
nebo umírajícím. Kněze, který nesl promě-
něnou hostii v  ozdobné nádobě, dopro-
vázel ministrant se svící a druhý se zvon-
kem. Každý, kdo takovýto malý průvod uvi-
děl, pozdravil procházejícího Krista po-
kleknutím a občas se k němu i přidal a do-
provázel kněze kus cesty. To se pak zača-
lo praktikovat právě o  svátku Těla a Krve 
Páně, kdy kněz nese proměněnou chlebo-
vou placku v ozdobné nádobě zvané mon-
strance a doprovází ho ministranti s kadi-
dlem, svícemi a zvonky, následováni sbo-
rem, družičkami sypajícími okvětní lístky 
na cestu, kudy projde procesí, a  dalšími 
účastníky. Pokud se na takovýto malý prů-
vod chcete podívat, přijďte do chaberské-
ho kostela na slavnostní mši 2. 6. od 16:00 
hodin.                                      P. Petr Havlík

Vítězové chaberské 
Křížovkářské ligy
Známe již vítěze Křížovkářské ligy pro se-
niory. Jsou jimi: Michaela Marková, Blanka 
Tlusťáková a  Alena Manderlová. Gratulu-
jeme! Ovšem gratulujeme i všem, kteří se 
této soutěže zúčastnili. A doufáme, že se 
na podzim opět zapojíte.

Děkujeme za výraznou pomoc a  orga-
nizaci paní Aleně Wachtlové a  paní Jitce 
Goldsteinové z Kulturního centra Chaber-
ského dvora a za podporu MČ Praha-Dol-
ní Chabry.

Těšte se na podzimní luštění! Těšíme se 
s  vámi! Teď však přejeme vydařené a  ra-
dostné léto

Mezigenerační Akademie z.s.
www.mezigeneracniakademie.com Za vylosování výherců děkujeme mladé čtenářce Sáře.

Myslivecké jaro
Každý rok na jaře čekají myslivce v honitbě 
pravidelné akce. Koncem února proběhlo 
sčítání zvěře, které naznačilo to, jak zvěř 
přečkala zimní období. Jedná se o  zvěř, 
která je předmětem mysliveckého hospo-
daření a plánování, v našem případě o za-
jíce, bažanta a srnčí zvěř. Vzhledem k da-
ným kmenovým stavům a minimálním pří-
růstkům se zajíc a  bažant v  naší honitbě 
neloví. Plánuje se tak pouze odstřel srn-
čí zvěře. Černá zvěř nepodléhá plánování 
a loví se, dle vyhlášky Ministerstva země-
dělství, bez ohledu na pohlaví, věk a den-
ní dobu.

Další nezbytnou prací je vyčištění a dez-
infekce krmných zařízení. Po zimním přikr-

mování je třeba z nich odstranit zbytky kr-
miva a trus, aby v nastávajícím teplém ob-
dobí nedocházelo k rozmnožování parazi-
tů a plísní.

Podél hlavních silnic jsme proved-
li opravu, případně obnovení pachových 
ohradníků, které aplikovanou chemickou 
látkou odpuzují zvěř. Snažíme se tím ome-
zit počet střetů zvěře s motorovými vozi-
dly, i když v průběhu roku k nim stále do-
chází. Máme zkušenost, že pachové ohrad-
níky jsou účinné pro srnčí, u černé zvěře už 
to tak plně neplatí.

Průběžně se provádí odstřel černé zvě-
ře dřív, než se skryje v hustém porostu plo-
din na polích, kde je již obtížně dostupná.

Ing. Jindřich Trpák
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10 000 kroků: Dolní chabry 
zvítězily v Mníšecké výzvě
O tom, že to v Chabrech skvěle šlape, ne-
může být pochyb. V dubnové výzvě 10 000 
kroků naše městská část zvítězila v kate-
gorii Mníšecká výzva (obce od 2,5 do 10 ti-
síc obyvatel) a přidala tak pomyslně třetí 
medaili z  posledních třech krokových zá-
polení. Celorepublikově pak Chabry skon-
čily mezi 73 zapojenými obcemi a  městy 
třetí.

Na první pozici domácích účastníků se 
ani posedmé nic nemění. S  přehledem 
opět zvítězil Josef Doležal, který získal 850 
bodů za 691 zdolaných km. V  porovnání 
všech více než 18 tisíc účastníků skončil na 
úctyhodném 108. místě. Druhý mezi muži 
se umístil Pavel Matoušek s  603 body za 
620 km a třetí byl Tomáš Nachtmann (588 
bodů, 497 km).

Mezi ženami stejně jako na podzim do-
minovala Zuzana Žežulková, která získala 

659 bodů za 654 zdolaných kilometrů. Cel-
kově byla druhá v Chabrech a celorepubli-
kově její výkon stačil na 282. místo. Druhá 
skončila Marcela Kordovská (535 bodů, 557 
km) a  třetí dokráčela Klára Š. (489 bodů. 
551 km).

Také souboj týmů byl napínavý. Z  šes-
ti chaberských skupin zvítězili účastníci 
„Vstaň a choď – nordic walking“, kteří spo-
lečně nasbírali 3 699 bodů za 3 628 zdola-
ných kilometrů a  celorepublikově si vy-
šlápli na 92. pozici v týmovém srovnání.

I letos platí, že první tři muže, první tři 
ženy a  nejlepší tým v  Dolních Chabrech 
ocení městská část diplomem a drobným 
dárkem. K předání budou soutěžící vyzvá-
ni e-mailem v následujících dnech.

V  Dolních Chabrech se letos na jaře 
zapojilo rekordních 69 aktivních chod-
ců a  běžců, kteří své zaznamenané kroky 
proměňovali dle pravidel soutěže na body, 
a zájem o třicetidenní výzvu motivující ke 
zdravému pohybu tak stále roste. Znát to 

bylo i na velmi vyrovnaných výsledcích le-
tošní jarní výzvy a nových tvářích, které se 
prodraly a  přední příčky. Na další kroko-
vou výzvu se můžete těšit zase na podzim. 
Podaří se vám pro Dolní Chabry vyšlapat 
dostatek bodů k obhajobě prvního místa?

Kompletní výsledky z Dolních Chaber na 
webu 10 000 kroků, detailní chaberské sta-
tistiky pod profilem městské části.

redakce

Zahraniční zájezd 
Malebná Provence
V rámci projektového týdne jsme v termí-
nu 5. až 10. května vyjeli do Francie, kon-
krétně do kouzelné Provence. Objevovali 
jsme pitoreskní, křivolaké uličky v  tradič-

ních vesnicích, kochali se nejčastěji foto-
grafovanými scenériemi a  dokonce jsme 
zažili plavbu lodí. Počasí se vydařilo, a tak 
někteří odvážní se i vykoupali v moři. Vidě-
li jsme skvosty Provence jako římský akva-
dukt Pont du Gard, vesnici Gordes, cister-
ciácký klášter Abbaye de Sénanque, pa-

pežské město Avignon, hradní komlex Les 
Baux de Provence a národní park Camar-
gue. Domů jsme přijeli unavení, ale plni 
zážitků a spokojeni. Vive la Provence!

Alexandra Binder

Zdobení kamínků

Prvňáčci školní družiny malovali a zdobili 
v chaberské knihovně kamínky s motivem 
knihovny dle vlastního návrhu nebo před-
lohy. A dařilo se jim, byli moc šikovní. Nu, 
posuďte sami…

Vlaďka Mazurová

12 Aktivity | Školy
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Památná místa II. odboje
V pátek 19. dubna jsme se s deváťáky vy-
pravili do centra, tentokrát na místa spo-
jená s odbojem, jehož úkolem byla obrana 
národa před nacistickou mocí vedená při-
rozenou touhou po svobodě. Mezi Hlavním 
nádražím a Václavským náměstím jsme se 
soustředili na stěžejní pražské události 2. 
světové války a  nechvalně proslulou rolí 

Petschkova paláce. Druhá, hlavní část ex-
kurze byla věnována Národnímu památní-
ku hrdinů heydrichiády. Mezi Právnickou 
fakultou a židovským městem jsme si zase 
připomněli osudy Židů. Exkurzi jsme za-
končili symbolicky na Staroměstském ná-
městí, kde jsme se tematicky vrátili k Praž-

skému povstání. Počasí nám moc nepřálo, 
což vzhledem k pochmurnosti tématu ne-
vadilo. Navíc některé účastníky výletu hřá-
ly u srdce už dopoledne uzavřené kroužky 
pohybové aktivity.

Petra Brožková

Školní besídka ke Dni matek
V Žáci 4. B si připravili vystoupení k svát-
ku maminek. Ve třídě jsme se sešli v hoj-

ném počtu. Přišly maminky i babičky a za-
plnily celou třídu. Děti zazpívaly s  klavír-
ním doprovodem, zatancovaly, kluci potom 
roznášeli drobné pochoutky, které předtím 

nachystali a zahráli si na číšníky.
Akce se vydařila, děkujeme všem za 

účast!
Eva Blahušová, Lenka Mudrochová

Květnové dění v MŠ beranov
Měsíc květen má už ve svém názvu celou 
svou podstatu, rozkvět přírody v plné síle 
a nádheře. Je to měsíc lásky. I naše děti si 
připravily program pro maminky, zazpívaly 
písníčky, přednesly básničky a pak si kaž-
dé dítě něco se svou maminkou vytvořilo-
prožilo a  samozřejmě měl každý pro ma-
minku přichystaný malý dáreček a přáníč-
ko.

Navštívili jsme také Hvězdárnu v  Ďáb-
lickém háji, kde jsme díky hezkému poča-
sí měli možnost vidět v dalekohledu skvrn-
ky na Slunci a zhlédli jsme zajímavý příběh 
Albert a Norbert na Měsíci. Opět naši před-
školáci navštívili domov pro seniory, kde 
strávili celé dopoledne a společně se za-
pojili do tvoření a zpívání. Dále jsme měli 
v  naší školce preventivní program Van-
da a Standa s názvem „Přijede k nám ná-

vštěva“, kde se děti dozvěděly, jak správ-
ně stolovat, jak se správně stravovat, a to 
vše formou hry a  zábavy. Další vzděláva-
cí program jsme měli D-OSVETA s tématem 
„Ve zdravém skřítkovi zdravý duch“. Během 
měsíce jsme postupně všechny třídy na-
vštívily i zdejší knihovnu, kde se nás opět 
ujala úžasná knihovnice Alena Wachtlo-
vá. Na závěr měsíce jsme všichni vyrazi-
li na výlet, což byl pro některé děti úplně 
nový zážitek – jízda autobusem a prohlíd-
ka krásných prostorů hradu a zámku Staré 
Hrady. Poslední akce měsíce bylo sportov-
ní dopoledne ke Dni dětí, na které nás po-
zvala Základní škola Praha-Dolní Chabry.

A školní rok máme skoro za sebou, zbý-
vá nám už poslední měsíc. Pro některé děti 
to bude poslední měsíc ve školce, a  ten 
bude nejen plný zážitků, ale i loučení.

Za mateřskou školu
Edita Černochová
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Výlet na Karlštejn 
i divadlo ve školce
Mateřská školka Chaberáček se v posled-
ních týdnech nezastavila! Se staršími dět-
mi jsme se vydali za nezapomenutelným 
zážitkem a  podnikli výlet na krásný Karl-
štejn, kde jsme poznávali historii a  do-
zvěděli se něco od místních včelařů, kte-
ří nám dokonce dali ochutnat své výborné 
medové pochoutky. Také jsme v naší škol-
ce přivítali úžasné Divadlo Krasohled s je-
jich kouzelným představením Příhody psí-
ka Kubíka. Děti se při něm nejen bavily, zá-

roveň se ale i nechaly inspirovat k novým 
hrám a příběhům. Ani venkovní aktivity ne-
zůstaly stranou. Protože nám počasí v po-
sledních dnech hodně přálo, užívali jsme 
si častých venkovních procházek a  čers-
tvého vzduchu, a přitom se učili důležité-
mu: jak správně třídit odpad a chránit naši 
krásnou přírodu. S našimi malými badateli 
jsme prozkoumávali krásy a tajemna míst-
ních lesů, kromě toho jsme trávili i spous-
tu času hraním her na naší školní zahrád-
ce. Všem přejeme pohodové blížící se léto, 
spoustu dobrodružství a  nových zážitků! 
Váš Chaberáček. Sofie Šimková

Tři chaberáci = čtyři tituly 
Mistra ČR!
V dubnu skončila florbalová sezóna a v le-
tošních nejvyšších soutěžích se prosadi-
li i Chaberáci,

Na Mistrovství České republiky doros-
tenců do 17 let získal zlatou medaili a mis-
trovský titul Dan Vostřák, útočník vítězné-
ho týmu Sparta Praha, který ve finále zdo-
lal Tatran Střešovice až po samostatných 
nájezdech.

Stejný titul získal před dvěma lety, rov-
něž se Spartou, brankář Vítek Šimáček, 
který svoji sbírku letos rozšířil o mistrov-
ský titul v kategorii juniorů do 19 let. Svý-
mi výkony vychytal Spartě finálovou sérii 

s Vítkovicemi a vyrovnal se tak svému star-
šímu bratrovi Vojtovi, který se stal junior-
ským šampionem Švýcarska v  roce 2018 
jako hráč švýcarského mistra SV Wiler-Er-
sigen. Vítek je členem kádru juniorské re-
prezentace ČR a bude bojovat o účast na 
Mistrovství světa juniorů 2025, které se 
odehraje za necelý rok ve Švýcarsku.

Vskutku husarský kousek se však pove-
dl Nikole Vostřákové, sestře-dvojčeti zmí-
něného Dana. Ta působí v  klubu Florbal 
Chodov, se kterým získala mistrovský titul 
nejdříve jako členka týmu juniorek do 19 
let, když její tým ve finále hraném na dvě 
utkání porazil Tatran Střešovice. A o tři dny 
později, v neděli 21. dubna, ve stejný den, 
kdy její bratr vyhrál svoji zlatou medaili, se 

Nikola jako útočnice družstva dorostenek 
do 17 let výrazně zasloužila o  zlato z  Mi-
strovství republiky i  v  této kategorii. Do-
rostenky Chodova totiž ještě 17 vteřin před 
koncem 3. třetiny prohrávaly s brněnský-
mi soupeřkami 0:1 a hrály v oslabení, ale 
právě Nikola přesnou střelou dokázala vy-
rovnat na 1:1, aby v následném prodlouže-
ní hráčky z Jižního Města obrat dokonaly.

Všichni tři chaberští Mistři ČR jsou ab-
solventy prvního stupně chaberské ZŠ 
a  odchovanci klubu Black Angels. Dano-
vi, Vítkovi a Nikole blahopřejeme a přeje-
me jim hodně dalších, nejen sportovních 
úspěchů!

Hana Francová

Čarodějové a čarodějky v MŠ
Podle předpovědi mělo být poslední dubnový den sucho a větrno víc 
než obvykle, a tak nám zakázali pálení ohňů. A kruciš! To se nám ale 
vůbec v tento čarovný den nehodilo!

Brzy ráno totiž přiletělo do naší Pohádkové školičky na Čaroděj-
nický mejdan několik okouzlujících rozcuchaných čarodějnic a houf 
čarodějů v černých hábitech! Ačkoliv byly tyto báby symbolem zla 
a temnoty, u nás byla spousta legrace, dobra a usměvavých tvářiček.

Tomuto svátku předcházely velké přípravy, děti se však stejně 
nejvíce těší na „páleníčko“. A teď babo raď!

Společně se srotili všechny čarodějničky a čarodějové na školič-
kové zahradě i přes zákaz zapalování ohňů. Suché dřevo bylo v oh-
ništi pečlivě připraveno, a tak jsme si spolu zazpívali jarní písničky 
a začarovali si s kouzelným zaříkávadlem.

Když ohýnek plápolat nemohl, plápolala v ohništi alespoň střa-
patá červená sukénka! Jiskřičky nelétaly z ohně, ale viděli jsme je 

v kouzelných dětských očích.
A  tak se masové upalová-

ní letos opět nekonalo, ale my 
jsme si tento svátek s dětmi po 
čertech užili a  nemuseli jsme 
u toho ani létat na košťatech!

Pavla Kurková, Pohádková
školička – Bílenecké náměstí

Studánková víla
V  květnu jsme se tradičně 
s  dětmi vydali za studánko-
vou vílou a  vyčistili její krá-
lovství od všeho, co se do 
něj za zimu zatoulalo. Zazpí-
vali jsme víle písničku a  na 
oplátku od ní dostali malý 
vodní poklad. Na zahradě za-
vládla letní prosluněná nála-
da, a tak děti trávily venku víc 
a víc času.

Morčata se dočkala první 
pastvy ve výběhu a zvykají si po zimě na pobyt mimo králíkárnu.

Na konci června nás čeká rozloučení s předškoláky na velké za-
hradní slavnosti, kolem zahrady bude pravděpodobně rušněji než 
obvykle.

V letních prázdninových měsících bude již tradičně jurta slou-
žit jako bydlení – budeme ji pronajímat. Proto vás na léto prosíme 
o omezení péče o zvířata i radosti ze zahrady a pobytu na ní. V září 
se zase vše vrátí do školkového režimu a zahrada se na vás bude 
těšit s otevřenou náručí.

Krásný začátek léta přeje celá Jaata.
Lucie Horáková
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Postup 
v McDonald’s cup 
do pražského finále

Kategorie A – za ZŠ Dolní Chabry

Hodnocení trenéra Michala Roubala:
Dne 29.  dubna se na hřišti ABC Braník 

hrálo kvalifikační kolo na Krajské finále 
Prahy, kde bylo šestnáct nejlepších týmů 
ze základních škol z  Prahy a  mezi nimi 
i  chaberská základka. Za základní školu 
hráli z našeho fotbalového klubu SK Dol-
ní Chabry: Mikuláš Roubal, Matěj Čulík, Ma-
tyáš Macek, Matyáš Graca, Daniel Pilař, Jan 
Galdun, z FK Admira: Lukáš Hrodek, Lukáš 
Jaržabek a  z  AC Sparta Praha Eliáš Aoui-
chaui.

Skupiny byly čtyři po čtyřech týmech 

a dva nejlepší z každé postupovaly dál do 
finálového kola. My jsme byli ve skupině B 
ve složení ZŠ Dolní Chabry, ZŠ Truhlářská, 
ZŠ K Milíčovu a ZŠ V Rybníčkách. V prvním 
zápase jsme nastoupili proti ZŠ K Milíčovu, 
která nás porazila 6:0. Po porážce jsme na-
stoupili do druhého zápasu s hlavami vzty-
čenými proti ZŠ V Rybníčkách, kterou jsme 
porazili 3:1. Ve třetím posledním utkání se 

ZŠ Truhlářská jsme ji po napínavém a di-
vokém průběhu zápasu porazili 5:4 a  tím 
si zajistili postup na Krajské finálové kolo 
Prahy. Na kluky jsem moc pyšný a  jsem 
rád, že tu máme tak sportovně zapálené 
děti. O  závěru turnaje vás budeme infor-
movat v dalším čísle.

Jan Jiroušek

Výzva 10 000 kroků: 
Vstaň a choď Nordic walking
Oddíl Vstaň a  choď  – Nordic Walking se 
opět zapojil do výzvy 10 000 kroků a de-

set účastníků do toho šláplo a umístilo se na 1. místě v Dolních 
Chabrech s počtem 3 628 km. Naše městská část se díky dalším 
pěti chodeckým skupinám z Dolních Chaber umístila na krásném 
3. místě mezi zapojenými městy a obcemi celé z ČR.

Slavnostní celorepublikové vyhlášení se uskutečnilo ve měs-
tě Most. Letošní jarní výzvu náš oddíl zakončil právě tady a při-
vezl domů do Dolních Chaber diplom a pohár. V rámci Festivalu 
10 000 kroků jsme se u Mosteckého jezera se všemi prošli pěkně 
po svých, a to stylem nordic walking. K tomu jsme se kochali vý-
hledem na hrad Hněvín.

Tleskáme zapojeným skupinám a chodcům v Dolních Chabrech, 
že vstali a chodili a podaly úžasné výkony!

Ivana Rakovská, TJ ZŠ Chabry, z.s.

Datum Čas Kategorie Soupeř
SO 1. 6. 17:00 Muži „A“ tým ČAFC Praha
NE 2. 6. 14:00 Starší přípravka TJ Sokol Lipence
NE 2. 6. 17:00 Mladší žáci „B“ AC Sparta Praha – dívky
PÁ 7. 6. 17:00 Mladší žáci „A“ TJ Praga „B“
SO 8. 6. 15:00 Mladší dorost ABC Braník „B“
NE 9. 6. 11:00 Mladší přípravka TJ Praga
NE 9. 6. 14:00 Starší žáci TJ Březiněves
NE 9. 6. 17:00 Muži „B“ tým FK Union Strašnice „B“

SO 15. 6. 17:00 Muži „A“ tým TJ Sokol Královice
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Domácí zápasy v ČERVNU 2024

Ve zdravém těle zdravý duch
Léto se nám připomíná teplými dny, což je ideální čas 
na cvičení venku. Děti sportují na zahradě u sokolov-
ny a také na tenisovém kurtu. Ale i dospělí si dáva-

jí pěkně do těla. Ráda bych vám přiblížila, jak kruhový trénink pod 
vedením naší Zuzky vypadá. Kruháč neboli kruhový trénink je cvi-
čení v  tempu do kruhu. Cviky se střídají v poměrně rychlé frek-
venci. Trénink je velice efektivní metoda cvičení, kde si procvičíte 
a posílíte celé tělo. Střídají se různě dlouhé intervaly výkonu a od-
počinku. V intervalu výkonu se snažíte dostat ze sebe sto procent 
a v  intervalu odpočinku se mění stanoviště a máte čas se vydý-
chat. Budete se cítit skvěle jak po stránce fyzické, tak i psychické. 
Cvičení je vhodné pro začátečníky, dá ale do těla i zkušeným spor-
tovcům. Přidej se k nám a užij si to naplno. Každé pondělí a stře-
da od 19:00 hod. V červnu nás také čekají poslední společné akce 

v tomto školním roce. Ve čtvr-
tek 13. 6. proběhne Valná hro-
mada, kdy budeme po dvou le-
tech volit nové vedení Sokola. 
Budeme rádi za hojnou účast, 
dozvíte se také směřování so-
kola pro další roky a  jak jsme 
si za poslední roky vedli na-
příklad po finanční stránce. 
Přes léto však nezůstane Sokol 
opuštěný, budou se konat pří-
městské tábory! Užívejte spor-
tovní červen!

Gabriela Dufková

https://www.skchabry.cz/

